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Verslag gesprek Ger de Ruiter _ LIFE – d.d. 12 februari 2018 

 

Aanwezig: Ger de Ruiter, Gerwi Temmink, Dorith van Ewijk, Adrie van ’t Westeinde, Jolande Hendriks 

 

Ger stelt zichzelf voor. Hij is beroeps handlijnvisser en vist op zeebaars (vroeger ook op kabeljauw)  

en voorzitter van LIFE (Low Impact Fishers of Europe) in Nederland en voor Europa. Er is geen 

eensluidende definitie voor kleinschalig, het criterium voor kleinschalig (LIFE)  is : voeling hebben met 

je leef- en werkomgeving en zo weinig mogelijk schade toebrengen aan het milieu. Geen 

vertegenwoordiging van grote mobiele visserij en rederijen.  

In 2012 is het initiatief genomen tot oprichting van LIFE omdat de kleinschalige sector zwaar 

ondervertegenwoordigd was, terwijl de sector vele malen groter is dan welke andere visserijsector 

ook. Gerelateerd aan het aantal kg per werknemer is het sociaal economisch belang van de 

kleinschalige visserij t.o.v. de kottervissers 5 x zo groot (inclusief aanpalende werkgelegenheid). De 

kleinschalige visserij vertegenwoordigt 15% van de totale visserij in Nederland. In Frankrijk is 85% van 

de visserij kleinschalig en in Engeland 95%. Handvisserij is het meest ecologisch omdat er geen 

bijvangst is, geen bodemberoering en weinig emissie. De vissen die wel met de lijn gevangen worden, 

worden teruggezet en 99% overleefd (Wageningen Marine Research). Zij kunnen dus doorgroeien. 

Ger benoemt dat zijn sector nooit uitgenodigd wordt  voor gesprekken over de visserij in 

Nederland/Europa en ze tot nu toe geen voet aan de grond krijgen om hun verhaal te kunnen doen. 

Hij  is blij met het gesprek van vandaag en dat er geluisterd wordt. 

 

 

Gerwi geeft aan hoe GroenLinks staat in de situatie rondom de pulskorvisserij. Er wordt één lijn 

getrokken in Europa, Nederland, provincies, gemeenten. GroenLinks is niet tegen de pulskor op zich, 

maar vindt dat het experiment van de 5% (aangepast naar 10%) met 21 boten eerst afgerond moet 

worden waarbij nader onderzoek nodig is naar de effecten op de hoeveelheid vis en op de dieren 

zelf. De voordelen van minder brandstof en het niet omwoelen van de bodem zien we natuurlijk als 

voordeel. Maar Nederland moet zich aan de gemaakte afspraken houden. Wij vinden het niet juist 

dat er nu met 84 boten gevist wordt middels deze methode onder het mom van wetenschappelijk 

onderzoek. Daarom heeft  GroenLinks in de PS afgelopen week ook tegen de motie gestemd inzake 

de ondersteuning van de Zeeuwse pulskorvissers.  

 

 

Ger vult aan dat er negatief gesproken wordt over de opstelling  van Frankrijk en er gesteld wordt dat 

zij onvoldoende aan vernieuwing hebben gedaan. Maar gezien het percentage van 85 hebben ze 

vanuit die kleinschaligheid geen vernieuwing nodig, ze kunnen voldoende vissen op die wijze en 

hebben vanuit dat oogpunt geen behoefte aan steeds meer. Echter op dit moment is er in de 

gebieden waar ze vissen bijna geen vis meer en onduidelijk is wat de oorzaak daarvan is en of dit met 

de pulskor te maken heeft.  
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Ger had zijn boot bij de Roompot liggen, maar heeft inmiddels zijn boot naar Nieuwpoort- de 

zuidelijke Noordzee/ Atlantische Oceaan (Noord-Frankrijk) verplaatst omdat er hier onvoldoende te 

vissen valt. Afzet vis naar België. Voor hem was dit mogelijk omdat hij een wat grotere boot heeft van 

10 meter. Sommigen zijn naar Zeebrugge verplaatst. 

 

Informatieve punten uit het gesprek 

- In Nederland werken ongeveer 100 handlijnvissers, waarvan 40 in Zeeland.  Zij vissen op 

zeebaars. Maar aangezien de afgelopen jaren de terugloop zeer sterk is in de gebieden waar 

zij visten, zijn er ongeveer 6 gestopt en zijn er een flink aantal vissers parttime gaan vissen en 

hebben daarnaast een andere baan genomen. Het is moeilijk om aan een goed inkomen te 

komen. 

- De quota voor de pulskor was verbruikt, maar de extra quota wordt gerealiseerd d.m.v. het 

stempeltje “wetenschappelijk onderzoek”.  Voor de kleinschalige visserij valt niets meer te 

vissen omdat de pulskor alles (98%) opvist. 

- Vissen zijn hooggevoelig en kunnen pulsjes waarnemen op grote afstand. Grote vissen 

kunnen hun prooi op honderden meters waarnemen door middel van puls. De weerstand 

van zeewater is heel laag en geleiding dus heel sterk. Vissen communiceren op grote afstand. 

De gebieden waar met puls gevist wordt zijn de grote vissen verdwenen.  Er is een sterk 

vermoeden dat daarmee een relatie is. De kans is aanwezig dat de grote vissen voor de puls 

van de boten vluchten. De weerstand van de vis  voor de puls is afhankelijk van de lengte van 

de vis (kop/staart). Als het voltage hoger is hebben ook grotere vissen daar last van (zoals 

zeebaars). Vermoeden is dat de effectiviteit van de puls te hoog is. Gewezen wordt ook op de 

uitzending van Blue Planet 2 – het effect van het geluid van de boten op het 

onderwaterleven.  Dit heeft ook invloed op het voedsel van de grote vissen en daarmee 

effect op de kringloop. Geluid draagt in water al 7 x verder dan door de lucht. 

- Overheid wil  dat de sector maatregelen neemt om de bijvangst te verminderen, maar de 

aanlandplicht is daar niet de oplossing voor. Ook het teruggooien is  verspilling van de vis, 

want maar een klein percentage overleeft (1%), dat is wel meer dan 0. De kleine vissen tellen 

wel mee voor quotum. De toekomst van de visserij zit letterlijk in de bijvangst en die 

toekomst moet geborgd worden.  Bij kleinschalige visserij is de bijvangst veel kleiner,  wordt 

levend terug gegooid en de overlevingskans is 99%). De media is gevoelig voor het met rode 

verf overgieten van de bijvangst (Eendracht maakt Kracht – Job Schot - , maar kent niet het 

hele verhaal. Eenzijdige berichtgeving die inspeelt op publieke opinie. De oplossing is de 

bijvangst verminderen en daarom moeten de mazen van de netten groter. Dat gebeurt niet 

omdat veel bijvangst als onderhandse vis goed verkocht wordt. 

- Eind maart zal een gesprek plaatsvinden tussen Europees parlement, de commissie en de 

visserijsector over de pulskorvisserij.  Er is onvoldoende aandacht voor de andere sectoren 

van visserij (duizenden) tegenover de 80 pulsvissers. De overheid draagt ook de 

verantwoording voor de andere sectoren. 

- De aanlandplicht is door de EC in het leven geroepen met 2 doelen: inzichtelijk maken van de 

werkelijke bijvangst; stok achter de deur om visser aan te zetten technische maatregelen te 

nemen om bijvangst zoveel mogelijk te reduceren. Doordat de overheid  extra vangstrechten 

verleend  als compensatie voor verlies aan inkomen, is er geen stok achter de deur om te 

komen tot innovatie. Subsidies en innovatie worden steeds aangewend voor 
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vangstverhoging, ze zouden aangewend moeten worden om bijvangst te reduceren. 

Visbestanden staan onder zware druk. 

-  3 à 5 jaar geleden werd er 300 kg kabeljauw per dag gevangen, nu is dat in nog maar 30 kg/ 

per jaar. 

- Kraamkamer voor vissen tussen windmolens zou kunnen. Ook op de plekken met “slappe 

grond”(waar boomkor vast komt te zitten en dus niet gevist werd, zien we ook dat dit 

aantrekt) . 

- Rode poon doet 60 cent/kg maar heeft zeer veel bijvangst van baby zeebaars (die dus niet 

tot volwassen vissen verworden omdat ze gevangen worden en niet terug gezet). 

- Bij het vissen op garnalen is 60% bijvangst (kleine zeebaars) 200 kg. 

- De kleinschalige visserij ontvangt geen enkele subsidie, die gaat naar de grote kotters. 

- Van de 84 pulskorboten vallen er velen onder de  noemer “wetenschappelijk onderzoek”. 

Derhalve zal er van iedere boot steeds een onderzoeksrapport moeten zijn. Als dat niet zo is, 

dan is het een commerciële boot en geen wetenschappelijk onderzoek. 

- De besparing van de pulskor op de brandstof (6 jaar) betekent veel minder kosten en 

bespaart 15.000 liter brandstof per week. Daarmee zijn de investeringen al lang 

terugverdiend. Daarnaast stelt men dat ze straks opnieuw moeten investeren als er weer 

omgebouwd zou moeten worden. Dat is niet correct, de reguliere tuigen zijn er nog en 

worden ook af en toe gebruikt. Er is geen sprake van een financiële strop voor de 

pulskorvissers als zij weer om zouden moeten bouwen.  

 

 

Afspraken 

● GroenLinks Zeeland zal Bas Eickhout van het Europees parlement ook van de informatie 

voorzien alsmede de vertegenwoordigers in de 2e  Kamer. Mogelijk dat dit het effect heeft 

dat er geluisterd wordt naar de kleinschalige vissers en de belangen meegenomen worden.  

● Ger de Ruiter zal ons de brief sturen die door de sector naar de vertegenwoordigers van de 

2e kamer gestuurd is om gehoord te worden. Rapport NEF met cijfermateriaal zal hij 

toezenden (New Economic Foundation).  

● We blijven elkaar op de hoogte houden van ontwikkelingen en houden contact. 

 

p.s. Inmiddels heeft Gerwi ook een blog hierover geschreven 

  

 

https://zeeland.groenlinks.nl/nieuws/visserslatijn-blog-gerwi-temmink

